
 
 

 

Referat Skolebestyrelsesmøde 

Onsdag den 25.10.2023 kl. 18.00-20.00 i lokale C115 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter:  

Agnete Nørskov Nielsen, Martin Helt Brunsgaard, Camilla Bjørn Jensen, Stine Møller 

Jacobsen, Ani Mai Andersen, Dorte Johannsen og Anja Koch.  

Elevrådsrepræsentanter: 

Anne-Sofie B. Tastesen, 8D og Isabel Marie B. Gansler, 8B, Frida S. Justesen 8B 

Personalerepræsentanter:  

Lotte Simonsen og Lena Bonde Thiellesen (Kirsten Nissen deltager til og med pkt. 2) 

Ledelsesrepræsentanter:  

Sven Wamser og Søren Ernst Lüdeking 

Referent: 

Sven Wamser 

Ordstyrer: 

Martin Helt Brunsgaard 

Afbud: 

 

 

Forkortelser:  

I (information), D (drøftelse), T (tilsyn), B (beslutning). 

 

Dagsorden 

1. 18:00-18:05  Velkomst og dagsorden (I)  

 



 
 

 

2. 18:05-18:25 Orientering om DSA-indsats v/ Kirsten Nissen (T) 

Formål: 

At orientere om DSA-indsatsen. 

Skolebestyrelsen skal: 

Føre tilsyn. 

 

Referat:  

DSA er forkortelse for dansk som andetsprog. Grundet fravær kommer punktet 

på et af de næstkommende møder. 

 

Bilag: 

 

3. 18:25-18:35  Elevråd (I) 

Formål:  

Bestyrelsen får indsigt i elevrådets arbejde. Elevrepræsentanterne er bindeled mellem 

bestyrelsen og elevrådet. 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om: 

 Elevrådets arbejde 

 Personalets-dag 5. oktober 

Referat: 

Der har ikke været elevrådsmøde siden sidst. 

Legepatruljen starter fra på mandag, hvor elever fra mellemtrin og udskoling 

går i indskolingen på Dronning Magretes vej og aktiverer de mindre elever to 

gange om ugen i en af pauserne. 

Elevrådsrepræsentanter har deltaget i et kursus i fælleselevrådet i kommunen. 

Der har været afholdt møder i fælleselevrådet og det var en positiv oplevelse 

at få et netværk og sparring med de andre elever på fællesmøderne. 

Emneugen i uge 41 blev drøftet og melder generelt positivt tilbage. 

 



 
 

 

Elevrådet sendte en video ud på personalets dag, som medarbejderne 

påskønnede. 

 

4. 18:35-18:45 Økonomi (T) 

Formål: 

Bestyrelsen får indblik i skolens økonomi.  

Skolebestyrelsen skal: 

Orienteres om: 

 Status på budget 2023 (budgetopfølgning) 

Referat: 

Bilagene blev gennemgået. Det forventes at resultatet for 2023 kommer til at ligge på -

3,8%. Ledelsen er i gang med at kigge på spareforslag til 2024 og det er intentionen at 

præsentere flere mulige forslag på det næstkommende møde. 

SB har fortsat fokus på de 150000 som der skal betales når der segregeres elever fra 

almen i specialområdet. Derudover ønskes det undersøgt grundtilskuddet til 

specialområdet. 

 

Bilag: 

3.1 Økonomirapport 

3.2 Notater til økonomirapport 

3.3 Budget 2023 skolebestyrelsen med forventet resultat 

 

 

5. 18:45-18:50 Godkendelse af princip for forældremøder (D) 

Skolebestyrelsen skal: 

Godkende princip for forældremøder, som blev behandlet på det seneste møde. 

Referat 

Princippet er godkendt. 

Bilag: 

5.1 Princip for forældremøder (følger senere) 

 



 
 

 

6. 18:50-19:10 Revidering af princip for kommunikation mellem 

skole og hjem (T) 

Skolebestyrelsen skal: 

 Have en overordnet introduktion til meddelelsesbogen v/ Sven Wamser 

 Revidere princippet for kommunikation mellem skole og hjem 

Referat 

Følgende blev nævnt under diskussionen om meddelelsesbogen: 

 Det har været frustrerende som forældre at få evalueringsprikkerne uden 

yderligere på skrift i opfølgningen. Det virker som en skjult 

karaktergivning og ikke som en formativ evaluering. 

 Det opleves ikke som en ny måde ift. tidligere elevplanerne. 

 Det opleves at forældrene har set meddelelsesbogen ift. tidligere med 

elevplanerne i meebook. 

 Det var meget arbejdstungt at oprette meddelelsesbogen første gang. 

 Der er forslag om kun at have en skriftlig evaluering. 

 

Skolebestyrelsen har et ønske om et fremadrettet perspektiv i 

meddelelsesbogen og man er imod en skjult karaktergivning i indskolingen og 

mellemtinnet. 

 

Kommentarer til princippet: 

 Der er ikke behov for at informere om træffetider i princippet om 

kommunikationen. 

 Elevplan skal ændres til meddelelsesbog. 

 Under forældrenes ansvar ønskes ’som udgangspunkt’ slettet 

 Der ønskes en drøftelse af hvornår der skal ringes og hvornår der 

skrives. 

 Sidste punkt under forældrenes ansvar ses som værende ved konflikter 

uden for skoletiden. 

Anja kommer med udkast til revideret princip. 



 
 

 

 

Bilag: 

6.1 Princip for kommunikation mellem skole og hjem. 

 

7. 19.10-19.20 Valg til skolebestyrelsen (D) 

Skolebestyrelsen skal: 

 Drøfte hvordan vi kan få flere til at deltage i skolebestyrelsesvalget. 

 Afklare hvilke medlemmer, der er indstillede på at genopstille til skolebestyrelsen. 

Referat: 

Stine, Camilla og Dorte er på valg i 2024. Dorte ønsker at genopstille. 

Muligheder for at få flere til at stille op samt deltage i valget blev drøftet. 

Skolebestyrelsen anvender sit netværk til at opfordre potentielle kandidater til 

at stille op. 

 

Bilag: 

 

8. 19:20-19:40 Elevernes karakterer ved afgangsprøven (T) 

Skolebestyrelsen skal: 

 Føre tilsyn med afgangselevernes karakterer ved afgangsprøven 2023. 

 Orienteres om indsatsen over for de elever, der er i risiko for ikke at opnå 02 i 

dansk og matematik ved afgangsprøven i 2024. 

Referat 

Til de obligatoriske prøver i skoleåret 22/23 har karaktergennemsnittet været 

6,2. Der er 22,1 % der ikke har opnået 02 i dansk eller matematik.  

Der er nu ekstra fokus på nuværende 9. årgang og de elever der er i fare for 

ikke at opnå 02. Dette ved inddragelse af skolens matematikvejlederne og ved 

at have fokus på elevernes fremmøde for at nedbringe elevfraværet. 

Pædagogisk udviklingscenter er blevet inddraget ift. dansk. 

Derudover er der ved at blive etableret et samarbejde med Red Barnet 

omkring studievenner. 



 
 

 

Skolebestyrelsen konstaterer at skolen handler og samtidig er der brug for et 

mere langsigtet fokus, der også inddrager elever tidligere. 

 

Bilag: 

https://uddannelsesstatistik.dk/pages/institutions/280319.aspx/?dashboard=Karakterer  

 

9. 19:40-19:45 Formandens punkt (I) 

Skolebestyrelsen skal: 

 Have en tilbagemelding på mødet i Aabenraa Kommunes Fælles Dialogforum. 

Referat 

På dialogforum med politikerne var der oplæg fra direktøren om budgettet og 

en orientering om udviklingen i elevtallet. Elevtallet er generelt nedadgående i 

kommunen. Den efterfølgende dialog handlede primært om økonomi 

(eksklusionstaksten) og kommunens strategi.  

 

Der er kommet gang i formandsnetværket der har møde i november. 

 

Bilag: 

 

10. 19:45-19.50 Skolens hverdag (I)  

Skolebestyrelsen skal: 

 Informeres om arrangement for forældrerådene. 

Referat: 

Den 29.11. holdes mødet med kontaktforældrene, hvor der ønskes input til 

elevernes skærm og mobilbrug. Elevrådsrepræsentanter og skolebestyrelsen 

inviteres hertil. Invitation hertil udsendes snarest. 

Der kommer et fælles oplæg for eleverne i udskolingen inden der laves 

perioder med prøvehandlinger ift. mobilbrug. Tilbagemeldinger fra elever, 

forældre og personalet bliver inddraget i revideringen af mobilpolitikken. 

https://uddannelsesstatistik.dk/pages/institutions/280319.aspx/?dashboard=Karakterer


 
 

 

Der opfordres til at Skolebestyrelsen kontakter Søren hvis der fremadrettet er 

ønsker til emner der belyses under dette punkt. 

 

 

Bilag: 

11. 19:50-19:55 Evt. 

Referat 

Henvendelse fra forældre ift. cykelskuret, da der har været udfordringer med 

punkterede cykler. Der opfordres til at tage kontakt til klasselæreren. 

Der ønskes et punkt på et at de kommende møder om elevsammensætning, 

skolens ry og rygte samt distriktssammensætning. 

 

12. 19:55-20:00 Oplæsning af referat (B) 

 

Referatet er godkendt. 


